

Title (en)
Torque control hinge

Title (de)
Scharnier mit Drehmomentregelung

Title (fr)
Charnière à couple contrôlé

Publication
EP 1174576 A1 20020123 (FR)

Application
EP 01401840 A 20010710

Priority
FR 0009342 A 20000717

Abstract (en)
The hinge comprises a cartridge placed in the fixed and movable barrels. The cartridge comprises a radially deformable cylinder body (8) having an internal cavity open at one end of the body. The other end of the body comprises a bottom (11) with an axial tapped hole. A screw (12) is housed axially in the cavity and its threaded end (15) engages the tapped hole and its head (13) is located at the cavity inlet. Elastomer sleeves (18) and spacers (16) are alternately threaded on the screw shank (14) and fill the cavity. The clamping screw causes compression of the sleeves and an expansion of the cylindrical body peripheral wall (9). The sleeves are placed opposite the movable barrels. In addition there are axial ribs (19a,19b) on the body to immobilize it in the fixed barrels.

Abstract (fr)
La charnière à couple contrôlé comporte une cartouche placée dans les charnons fixes et mobiles. Cette cartouche comporte un corps de cylindre (8) déformable radialement, ayant une cavité interne (10) ouvert à une extrémité du corps. L'autre extrémité du corps comporte un fond (11) avec un orifice axial taraudé. Une vis (12) loge axialement dans la cavité, son extrémité filetée (15) coopère avec le trou axial taraudé, et sa tête (13) est disposée à l'entrée de la cavité (10). Des manchons (18) en matière élastomérique semi-rigide et des entretoises (16) sont enfilés en alternance sur le fût (14) de la vis et remplissent la cavité interne (10). Le serrage de la vis (12) provoque une compression des manchons (18) et une expansion de la paroi périphérique (9) du corps de cylindre (8). Les manchons (18) sont disposés en regard des charnons mobiles. Le corps (8) comporte en outre des nervures axiales (19a, 19b) pour son immobilisation dans les charnons fixes. <IMAGE>

IPC 1-7
E05D 11/08; E05D 5/10

IPC 8 full level
E05D 11/08 (2006.01); **E05D 5/10** (2006.01)

CPC (source: EP)
E05D 11/082 (2013.01); **E05D 5/10** (2013.01)

Citation (search report)
[DA] FR 2613002 A1 19880930 - GOIOT SA [FR]

Cited by
US6951266B2; KR100901595B1; FR2858004A1; EP1335090A1; FR2835581A1; US10331165B2

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE TR

DOCDB simple family (publication)
EP 1174576 A1 20020123; EP 1174576 B1 20050420; AT E293740 T1 20050515; DE 60110159 D1 20050525; DE 60110159 T2 20060427;
FR 2811699 A1 20020118; FR 2811699 B1 20021031

DOCDB simple family (application)
EP 01401840 A 20010710; AT 01401840 T 20010710; DE 60110159 T 20010710; FR 0009342 A 20000717